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Předseda Rady FVČ svolává na  

 

8. března 2023 
  

od 9,30 hodin 

  

zasedání Rady FVČ 
  
Na programu zasedání Rady  budou následující body: 
- hospodaření prezidia FVČ za rok 2022 a návrh rozpočtu na rok 2023; 
- současná situace v železniční dopravě (hosté - zástupci zaměstnavatele ČD, a.s.); 
- projednání návrhu nového interního předpisu k datovým schránkám; 
- návrhy  a náměty ze ZO FVČ, diskuse. 
 

Zasedání se koná ve vládním salonku železniční stanice Praha hlavní nádraží.  

Pozvánky na jednání byly rozeslány na elektronické adresy Výborů ZO FVČ. 

Zasedání Rady FVČ 

Jednání prezidia FVČ 
Ve středu dne 1. února 2023 proběhlo v Praze 

pravidelné zasedání prezidia FVČ. Prezidium pro-

jednalo následující materiály a problematiku: 

- Informaci z průběhu školení k problemati-

ce datových schránek. Dne 24. ledna uspořáda-

lo prezidium FVČ v Praze školení představitelů 

základních organizací z dané problematiky. Účastní-

ci byli seznámeni s fungováním datových schránek, 

jejich obsluhou a dalšími náležitostmi. Školení vedl 

externí lektor JUDr. Sobotka. V průběhu školení 

bylo upozorněno na zjištěný problém s evidencí 

statutárních představitelů ZO ve veřejném rejstří-

ku a navrženo jeho řešení. Povinnost používání 

datových schránek si u FVČ žádá vznik interního 

předpisu, který bude určovat pravidla pro bezpeč-

nou obsluhu a nakládání s dokumenty. Schvalování 

předpisu je plánováno na březnovém zasedání Rady 

FVČ. Návrh předpisu prezidium projednalo a do-

poručilo ho rozeslat k seznámení a projednání na 

ZO FVČ.  
- Návrh změny č. 1 Směrnice SŽ SM057 „K 

zajištění vnitropodnikové autodopravy“. Návrh 

obsahuje technickou změnu evidence služebních 

jízd a upravuje pravidla používání lokátorů polohy 

ve služebních vozech. Prezidium projednalo návrh 

bez připomínek. 

- Vstup nových členů a evidenční změny. 

Prezidium schválilo přijetí nových členů dle předlo-

ženého seznamu a vzalo na vědomí změny 

v evidenci členské základny. 

Další část jednání byla věnována projednávání do-

ručených materiálů a zprávám jednotlivých členů 

prezidia a to zejména: 

- informaci z jednání pracovní skupiny 

k zajištění Centrálních akcí BOZP u ČD 

v roce 2023 ze dne 12. ledna 2023. Centrální 

akce navržené z jednotlivých organizačních jedno-

tek byly projednány. Celkové požadavky byly upra-

veny a některé akce s menší prioritou nebyly 

schváleny. Přesto finanční rámec všech schválených 

akcí překročil o cca 8 mil. Kč z původně plánova-

ných 30 mil. Kč dle PKS. Prezidium vzalo informaci 

na vědomí.  

- informaci z jednání pracovní skupiny 

k výstrojním součástem a OOPP u ČD ze 

dne 17. ledna 2023. Na jednání byly předvedeny 

vzory látek pro nové košile, halenky, letní kalhoty a 

sukně. Předvedené vzory látek, vyjma vzoru pro 

košile, byly pracovní skupinou schváleny. Dále byla 

projednávána úprava střihu u rukávů flísových 

bund. Ze strany zaměstnavatele byl přednesen 

návrh na odstranění kapes u halenek a košil s krát-

kým rukávem. Tento návrh byl přítomnými zástup-

ci OC včetně FVČ kategoricky odmítnut. V závěru 

byl projednán a odsouhlasen návrh na sjednocení 
vzoru kravat a šátků ČD. Prezidium vzalo informaci 

na vědomí. 

- informaci s projednáním žádosti o jmenování 

členů komise pro nadlimitní veřejnou zakáz-

ku „akční oděvy“ u ČD. Prezidium vzalo infor-

maci na vědomí a jmenovalo jako zástupce FVČ do 

komise p. Jiřího Pecu a pro možnost jeho alternace 

náhradníka p. Aleše Košťála.  

- informaci z průběhu jednání představitelů OC 

s vedením Správy železnic dne 19. ledna 2023. 

Jednání proběhlo v prostorách prezidentského 

salonku žst. Praha-Dejvice a jeho podstatné části 

se účastnil generální ředitel SŽ Jiří Svoboda. Ze 

strany generálního ředitele proběhlo informativní 

Pokračování na straně 2 
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S ohledem na znění textu uzavře-
ných kolektivních smluv je zapo-
třebí zaktualizovat  složení vý-
borů základních organizací a 
stanovit termíny jednání výbo-
rů ZO FVČ na rok 2023. 
Prezidium FVČ z tohoto důvodu 
opakovaně  vyzývá předsedy 
základních organizací k nahláše-
ní nejen aktuálního složení výbo-
ru, ale i k nahlášení termínů za-
sedání výborů ZO FVČ (netýká 
se těch, kteří již tak učinili).  
Nahlášení je třeba učinit do 28. 
února 2023!!! 
 

 

Výborům ZO  
- 

odběr výtisků PKS 

Prezidium Federace vlakových 

čet upozorňuje předsedy a členy 

Výborů základních organizací 

FVČ na možnost odběru vý-

tisků PKS ČD, a.s. a PKS SŽ, 

s.o. pro rok 2023. 

Výtisky jsou pro jednotlivé ZO 

připraveny k odběru v sídle pre-

zidia FVČ. 

Pro bezproblémové vyzvednutí 

doporučujeme předem dohod-

nout konkrétní termín a čas od-

běru na kontaktech prezidia FVČ. 

Na těchto kontaktech je i možno 

dohodnout odlišný způsob zajiš-

tění odběru (např. zasláním). 

Současně upozorňujeme, že PKS 

pro ČD Cargo, a.s. není letos v 

tištěné verzi poskytována, proto-

že dle vzájemné dohody ji za-

městnavatel distribuuje pouze 

elektronicky. 

Dále upozorňujeme, že v elektro-

nické verzi jsou všechny aktuálně 

platné PKS k dispozici na webo-

vých stránkách FVČ (www.fvc.cz) 

Upozornění 

předsedům ZO 

zhodnocení loňského roku a konstatována vyso-

ká výluková činnost. Bohužel ani v letošním roce 

se této činnosti SŽ nevyhne. Na investice 

v železniční infrastruktuře je pro letošní rok 

plánováno s rekordní částkou 70 mld. Kč. Sou-

časně generální ředitel informoval, že s ohledem 

na hospodářský vývoj společnosti rozhodl o 

vyplacení další části mimořádných odměn všem 

zaměstnancům SŽ za měsíc prosinec 2022 ve výši 

1500,- Kč za podmínky minimálního odpracování 

5-ti měsíců. V dalším průběhu byla přednesena 

informace k problematice přečerpání části dovo-

lené ke konci roku 2022 u cca 900 zaměstnanců, 

informace o přípravě materiálu 

„Restrukturalizace řízení provozu“ pro jednání 

Správní rady, informace k problematice 

„spuštění“ KOP, informace z výsledku penetrač-

ního testu kybernetické bezpečnosti mezi za-

městnanci SŽ a informace o mzdovém vývoji za 
rok 2022. Dále byl předložen, projednán a schvá-

len návrh změny Rámcových i Centrálních zásad 

FKSP 2023 a projednáno a schváleno poskytnutí 

sociální výpomoci z centrálních prostředků FKSP 

zaměstnankyni SŽ v sociálně tíživé životní situaci. 

Příští jednání je plánováno na 16. února v sídle 

zaměstnavatele. Prezidium vzalo informaci na 

vědomí. 

- informaci z jednání ke změně přílohy č. 4 

PKS ČD ze dne 27. ledna 2023. Jednání bylo 

vyvoláno OC v reakci na navýšení cestovních 

náhrad (stravného) dle nově upravené vyhlášky 

MPSV od 1. ledna 2023. Na jednání byly ze stra-

ny OC předneseny dva návrhy na navýšení ces-

tovních náhrad mobilního personálu a výše stra-

venky (včetně stravenkového paušálu). Současně 

zástupci FVČ vznesli požadavek na valorizaci 

příspěvku na údržbu stejnokrojů a OOPP. Za-

městnavatel se zavázal k návrhům vyjádřit na 

dalším jednání, které je plánováno na 23. února. 

Prezidium vzalo informaci na vědomí. 

- informaci z jednání představitelů OC s 

vedením ČD Cargo dne 31. ledna 2023. 

V úvodu byli zástupci OC informováni o aktuál-

ním stavu společnosti a připravovaném racionali-

začním opatřením na úrovni managementu. Dále 

byla diskutována problematika řešení oblasti 

jednotlivých vozových zásilek na úrovni MD, 

problematika navýšení náborového příspěvku a 

oblast vývoje náborové kampaně. Došlo 

k projednání návrhu zvýšení zahraničního strav-

ného (Polsko a Slovensko). Dále byl projednáván 

návrh na úpravu výše cestovních náhrad a strave-

nek dle novelizované vyhlášky MPSV. Zaměstna-

vatel se se zástupci OC dohodl na dalším jednání 

s předpokladem úpravy výše cestovních náhrad 

od II. čtvrtletí tohoto roku s tím, že v případě 

další úpravy vyhlášky bude jednat neprodleně. 

V závěru jednání byly předneseny informace o 

plánovaném pokračování jednání pracovní skupi-
ny na tvorbu a úpravy interních norem a proble-

matice psychologické pomoci pro zaměstnance 

po MU. Prezidium vzalo informaci na vědomí. 

- informaci o odvolání ředitele O26 GŘ ČD 

ke dni 16. ledna 2023. K uvedenému dni odvolalo 

Představenstvo ČD Ing. Janouška z pozice ředite-

le odboru projektové kanceláře, strategie a ino-

vace a řízením odboru pověřilo členku PČD pro 

lidské zdroje Mgr. Havelkovou. Prezidium vzalo 

informaci na vědomí. 

- informace s přehledem vzniklých a ukon-

čených pracovních poměrů na GŘ ČD 

v roce 2022. V loňském roce do pracovního 

poměru na GŘ ČD nově nastoupilo 78 zaměst-

nanců a pracovní poměr ukončilo 94 zaměstnan-

ců. Meziroční pokles je 16 zaměstnanců. Prezidi-

um vzalo informaci na vědomí. 

- informaci o vydaném Opatření ÚLZ O10/1 

„Vyplácení motivačních odměn zaměstnanců 

OCÚ pro rok 2023“. Jedná se o manažerské 

rozhodnutí vedení ČD, které bylo přijato bez 

konzultace se sociálními partnery (OC). Cílem 

vydaného Opatření je podpořit retenci zaměst-
nanců OCÚ, motivovat zaměstnance OCÚ 

k vyšší flexibilitě práce nad rámec stanovené 

doby, k noční práci a ke zvyšování kvalifikace. 

Z pohledu FVČ je pouze zarážející skutečnost 

naprosté absence motivace k větší kvalitě odvá-

děné práce se zohledněním minimalizace počtu 

reklamací. Prezidium vzalo informaci na vědomí. 

- projednání problematiky stěhování sídelních 

prostor P-FVČ. Nové prostory ve vile 

„Hrabovka“ jsou již vyklizené předchozím nájem-

cem a v současnosti probíhá jednání s RSM Praha 

o jejich nutné úpravě pro činnost FVČ. Stěhování 

prostor P-FVČ je plánováno v horizontu 2-3 

měsíců.  

- informaci o aktuálním stavu aktuálních pří-

prav kulturních a sportovních akcí FVČ 

v roce 2023. Ve dnech 14. a15. února provedou 

pořadatelé návštěvu všech zařízení, která se plá-

nují využít pro ubytování a stravování účastníků. 

Jednotliví zaměstnavatelé již byli seznámeni 

s letošním plánem akcí FVČ.  

- projednání návrhu na rozšíření nabídky 

pojištění z odpovědnosti při výkonu povo-

lání pro členy FVČ, kteří jsou řidiči autobusu 

z povolání (ČD-BUS). Prezidium pověřilo prezi-

denta a viceprezidenta FVČ k jednání 

s pojišťovnou o rozšíření nabídky. 

 

Příští pravidelné zasedání prezidia proběh-

ne v Praze dne 22. února 2023. 

Pokračování ze strany 1 

Jednání prezidia FVČ 
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Školení z obsluhy 

datových schránek 

Z důvodu nové legislativní 
povinnosti všech právnických 
osob začít ke komunikaci se 
státní správou využívat dato-
vou schránku, uspořádalo 
v úterý dne 24. ledna 2023 
prezidium FVČ školení 
z obsluhy datových schránek. 
Školení proběhlo v prostorách 
vládního salonku pražského 
hlavního nádraží a bylo pri-
márně určeno předsedům, 
hospodářům i dalším členům 
výborů základních organizací 
FVČ, pro které je používání 
datové schránky novinkou.  
V úvodu bylo všem vysvětleno 
proč a z jakého důvodu je 
nutno datové schránky použí-
vat. 
V další části školení byl 
popsán a prakticky předveden 
postup při přihlášení 
do datové schránky a detailně 
vysvětleno jak první přihlášení 
do schránky, tak následná 
další práce se schránkou 
(příjem a odesílání zpráv, 
ukládání příloh a podobně). 
Vysvětleny byly i postupy 
v případě nestandardní situa-
ce, jako je například situace, 
kdy přihlašovací údaje zástup-
ci ZO FVČ ze strany minister-
stva vnitra neobdrží. 
Po krátké přestávce došlo na 
jednotlivé dotazy zúčastně-
ných, které se týkaly proble-
matiky datových schránek 
i problematiky zákoníku práce. 
Školení bylo ukončeno krátce 
po 12 hodině. 
Z pohledu prezidia FVČ i pří-
tomných zástupců ZO FVČ 
proběhlo školení na velmi vy-
soké úrovni a každému 
z přítomných byly zodpověze-
ny jeho dotazy k dané proble-
matice. Je pouze na škodu, že 
nabídku tohoto školení zástup-
ci některých ZO FVČ nevyuži-
li. 

Nabídka 

Prezidium Federace vlakových čet se společně s provozovatelem pražské restaurace 
„SamoSebou“ dohodlo na následující nabídce poskytování slevy z konzumace nabízených po-
krmů  pro členy FVČ, zaměstnance společností ve kterých FVČ působí a pro jejich rodinné 
příslušníky.  
V případě, že se dohodnutá forma spolupráce osvědčí a mezi členy i zaměstnanci zaznamená 
kladnou odezvu, tak lze v budoucnu očekávat rozšíření o další poskytovatele slev i v ostatních 
regionech ČR. 

Tento Informační list - občasník pro vnitřní potřebu vydavatele vydala:  Federace vlakových čet - prezidium 
       P.O. BOX 1431 

    111 21 Praha 1  
tel/fax 972241235; tel.972241237, 972241238 
E-mail:   FVCPHAsek@fvc.cd.cz 


